
  
 
 

Zápis z jednání Komise pro program screeningu 

karcinomu prsu konaného 8. 1. 2025 v místnosti 

223a budovy MZD 
 

Účastníci 

jednání: 

prof. MUDr. Jan Daneš, CSc.; RNDr. Ondřej Májek, Ph.D.; MUDr. Josef Bárta; 

Ing. Eva Jursíková; MUDr. Helena Sajdlová; MUDr. Petr Šubrt; Mgr. Eva 

Šindlářová; MUDr. Iveta Matějovská, CSc.; MUDr. Lucia Veverková, Ph.D.; 

PhDr. Karel Hejduk 

vzdáleně prostřednictvím MS Teams: MUDr. Renata Knorová, MBA; 

MUDr. Vladimír Dvořák, Ph.D. 

hosté: Ing. Mgr. Venuše Škampová; Ing. Veronika Stejskalová; Ing. Monika 

Ambrožová; Ing. Tomáš Vyskot 

Omluvení: prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D.; MUDr. Miroslava Skovajsová, Ph.D. 

 

Zapsala: Ing. Veronika Rybenská 

Příští setkání: termín dalšího jednání Komise bude stanoven dodatečně, předběžně jaro 2025. 

TÉMATA A ÚKOLY Z JEDNÁNÍ 

 

1. Úvodní slovo 

Předseda Komise, prof. MUDr. Jan Daneš, CSc. uvítal ve spolupráci s PhDr. Karlem Hejdukem 

přítomné členy a prezentovali program jednání. 

 

2. Doporučení dalšího postupu ve věci schvalování nových 

mamografů – spolupráce s přístrojovou komisí 

Hlavní body diskuse: 

• Na jednání Komise pro program screeningu karcinomu prsu (dále jen „Komise“) dne 

12. 12. 2024 uvedl předseda Komise možnost spolupráce s Komisí pro posuzování 

rozmístění přístrojových zdravotnických prostředků a kapacit hrazených ze zdravotního 

pojištění (dále jen „Přístrojová komise“) ohledně schvalování nových mamografů 

pracovištím. Nyní byly diskutovány možnosti spolupráce, které jsou: i) přístrojová komise 

si od Komise vždy vyžádá stanovisko k hodnocenému mamografu, které bude přílohou 

rozhodnutí Přístrojové komise, nebo ii) hodnocení žádosti přejde zcela do gesce Komise 

pro program screeningu karcinomu prsu. 



  
 
 
Usnesení: 

• Komise se shodla na tom, že nejvhodnější variantou by byl následující postup, který by se 

týkal nových kapacit, kdy po podání žádosti pracoviště o mamograf bude podána Komisi 

pro program screeningu karcinomu prsu, která tuto žádost projedná a následně vydá 

souhlasné či nesouhlasné stanovisko, které bude povinnou součástí žádosti na 

Přístrojovou komisi. Přístrojová komise následně vydá rozhodnutí, které by mělo být 

v souladu se stanoviskem Komise. 

• V případě schválení výše uvedeného nového postupu, bude nutná úprava statutu 

a jednacího řádu Přístrojové komise a na zvážení bude změna statutu a jednacího řádu 

Komise. 

Úkol: 

• Předložení návrhu úprav statutu a jednacího řádu Přístrojové komise vedení MZD do 

31. 1. 2025 – tajemnice Přístrojové komise. 

 

3. Návrh úpravy Věstníku v rámci mamografického screeningu – 

definování možnosti zřízení detašovaných pracovišť 

Hlavní body diskuse: 

• Komise vedla diskuzi nad návrhem úpravy Věstníku v rámci mamografického screeningu 

k definování podmínek pro zřízení detašovaných pracovišť, a to z důvodu potřeby 

stanovení jasných pravidel pro vznik nových či již existujících detašovaných pracovišť 

stávajících screeningových center. Tento návrh měli členové Komise možnost 

připomínkovat před samotným jednáním a nyní byly připomínky diskutovány detailněji. 

• U stávajících screeningových pracovišť, která poskytují mamografický screening na více 

místech, bude Komisí stanovena lhůta, do které musí tato pracoviště splnit stanovené 

podmínky v úpravě Věstníku. 

Usnesení: 

• Komise se shodla na úpravách návrhu, konsolidovaná verze bude zaslána členům Komise 

a po zapracování dalších připomínek členů Komise bude návrh zaslán do vnitřního 

připomínkového řízení MZD ČR (dále jen „VPŘ“), následně bude vydán ve Věstníku MZD 

ČR. 

Úkol: 

• Zaslání konsolidované verze členům Komise, zapracování dalších připomínek členů 

Komise a zaslání konsolidovaného návrhu do VPŘ MZD ČR, vydání ve Věstníku – ÚZIS 

ČR, MZD ČR, členové Komise. 

 

 

 

 



  
 
 

4. Informování o publikování datových sad 

Hlavní body diskuse: 

• Komise byla informována o nových otevřených datových sadách týkajících se 

mamografického screeningu, které jsou připraveny ze strany NSC ÚZIS ČR k publikaci na 

webových stránkách NZIP. 

 

5. Různé 

Hlavní body diskuse: 

• Předseda Komise otevřel diskusi nad vhodností posílení kontroly vybraných pracovišť 

mamografického screeningu, která se jeví jako problematická. Možnou variantou je zaslání 

dopisu ze strany MZD těmto pracovištím s informací, že na kontrolu realizace screeningu 

proběhne kontrola s účastí předsedy komise. 

Usnesení: 

• Dopis o problematickém stavu pracoviště vč. informace o pověření předsedy Komise ke 

kontrole pracoviště by byl problematickým pracovištím zaslán ze strany MZD ČR, 

s uvedeným důvodem kontroly. 

 

     6.  Diskuse, shrnutí, a příští termín Komise 

Hlavní body jednání byly shrnuty, termín dalšího jednání Komise bude stanoven dodatečně, 

předběžně jaro 2025. 

 

Přílohy: 

1. Prezentace z jednání Komise. 

 

Pozn. 1: Pokud úkol nemá uveden termín, bude probrán na dalším jednání. 

Pozn. 2: Přílohy nejsou veřejnou součástí zápisu 


